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Postadress: Uppsala kommun, kommunstyrelsen, 753 75 Uppsala  

Besöksadress: Stadshusgatan 2 

Telefon: 018-727 00 00 (Kontaktcenter) 

E-post: kommunledningskontoret@uppsala.se 

www.uppsala.se  
Click or tap here to enter text. 

Kommunfullmäktiges protokoll måndagen 
den 26 maj 2025 

Plats och tid  

Stadshuset, kommunfullmäktigesalen, klockan  09:00-21:40,  
ajournering klockan 09.56-10.15, 11.53-13.00, 15.00-15.20, 17.56-19.00, 20.25-20.40 

Paragrafer  

166-204 

Justering  

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering 

av beslutsprotokoll. Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet.  

Protokollet justeras av följande personer:  

Klas-Herman Lundgren (S), ordförande §§ 179-204 

Agneta Erikson (S), ordförande §§ 166-170 
Magnus Åkerman (M), ordförande §§ 171-178 
David Ling (MP), justerare 

Ludvig Arbin (L), justerare 

Sekreterare 

Sara-Carin Öhman, kommunsekreterare 

Rosalind Göthberg, nämndsekreterare 

 

 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

mailto:kommunledningskontoret@uppsala.se
http://www.uppsala.se/
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Närvarande vid kommunfullmäktiges sammanträde den 
26 maj 2025 

 

 
Närvarande ledamöter Paragrafer Närvarande ledamöter Paragrafer 

Erik Pelling (S)  Lalla Andersson (V)  

Eva Christiernin (S) 174–210 Ingela Ekrelius (V)  

Mattias Kristenson (S) 166–191 (jäv §192) 

193–210 

Artemis Lumarker (V) 203–210 

Helena Ersson (S)  Anette Fischer (V)  

Pavlos Cavelier Bizas (S) 166–191 (jäv §192) 

193–210 

Per-Olof Forsblom (V)  

Ylva Stadell (S) 166–200 Monica Lindgren Petersson (V) 166–203 

Ulrik Wärnsberg (S) 166–192 (jäv §193) 

194–210 

Kent Kumpula (SD)  

Asal Gohari (S)  Lisen Burmeister (SD)  

Patrik Hedlund (S) 179–210 Anders Sehlin (SD)  

Kia Solid (S)  Alexander von Uckermann (SD)  

Klas-Herman Lundgren (S) 179–210 Mattias Jansson (SD)  

Elnaz Alizadeh (S) 176–210 Mike Tutsch (SD)  

Carl Lindberg (S)  Emil Eneblad (SD)  

Hilde Klasson (S)  Ehsan Nasari (C) 179–191 (jäv §192) 

193–210 

Rafael Waters (S)  Nora Karlsson (C) 187–210 

Maria Patel (S) 180–210 Jonas Petersson (C)  

Tobias Lundblad (S)  Olle Romlin (C)  

Agneta Gille (S) 166–206 Viviane Obaid (C) 201–210 

Hannes Nelander (S)  Mattias Johansson (C) 166–179 

Loa Mothata (S)  Mats Åhlund (C)  

Peder Granath (S)  Jonas Segersam (KD)  

Agneta Erikson (S)  Leif Boström (KD)  

Staffan Yngve (S)  Evelina Solem (KD)  

Therez Almerfors (M)  Eva Moberg (KD)  

Sofia Andersson (M)  Christian Hermanson (KD) 174–192 (jäv §193) 

194–210 

Marta Obminska (M)  Magnus Wikberg (KD)  

Kristian Ljungberg (M)  201–210 Linda Eskilsson (MP)  

Cecilia Forss (M)  Erik Wahlström (MP)  

Christopher Lagerqvist (M) 200–210 Helena Nordström Källström (MP)  

Markus Lagerquist (M)  David Ling (MP)  

Robin Kronvall (M) 184–210 Klara Ellström (MP) 198–210 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

John Manders (M)  Jennie Claesson (L)  

Magnus Åkerman (M)  Susanne Åhlander (L) 166–195 (jäv §196) 

197–210 

Mårten Blix (M)  Anders Wallin (L)  

Mats Gyllander (M)  Anders A Aronsson (L)  

Tobias Smedberg (V) 179–210 Ludvig Arbin (L)  

Hanna Victoria Mörck (V)  Stefan Hanna (UP)  

Karolin Lundström (V)  Lina Hamberg (UP) 171–210 

 

 

Tjänstgörande ersättare Paragrafer Ej tjänstgörande ersättare 
Dima Sarsour (S) 
 

201–210 Caitlin Mc Evoy (S) 
 Hani Melli (S) 

 
166–173 Magnus Åhrgren (S) 

 Vania Luque Orrego (S) 
 

166–178, 207–210 Bertil Brunn (S) 
 Monica Östman (S) 

 
166–178 Mathias Kullberg (M) 

 Anders Grönvall (S) 
 

166–175 Ulrika Karlsson (M) 
 Kerstin Vestman (S) 

 
166–179 Huseyin Alpergin (V) 

 Madeleine Andersson (M) 
 

179–191 (jäv §192)  

193–200 

Jasmine Bengtsar (SD) 
 

Carolina Bringborn (M) 
 

166–210 Jan-Olov Råman (SD) 
 Mattias Jansson (M) 

 

177–192 (jäv §193) 

194–210 

 

Victor Sjöstedt (SD) 
 

Anna-Karin Westerlund (M) 
 

166–183 Camilla Westerborn (L) 
 Lars Harlin (M) 

 
166–199 Carina Kumlin (UP) 

 Erik Wiklund (V) 
 

204–210  
Anna Bergström (V) 
 

166–178, 196–210  
Karin Bennemo (V) 
 

166–202  
Karin Karelius (V) 
 

166–210  
Carl Åborg (V) 
 

166–195  
Dominicus Bäckström (SD) 
 

166–210  
Karin Thalén Ottersgård (C) 
 

166–200  
Tilde Lind (C) 
 

166–186  

Victor Zhao Jansson (C) 
 

166–210  
Susanne Engström (MP) 
 

166–178  
Joachim Höggren (MP) 
 

179–197  
Peter Nordgren (L) 
 

196  

Lars Björndahl (UP) 
 

166–170  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 166 

Val av justerare samt justeringsdag 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att utse David Ling (MP) och Ludvig Arbin (L) till justerare, 

2. att utse Helena Nordström Källström (MP) och Anders Wallin (L) till 

ersättare för justerarna, samt 
3. att justeringen sker digitalt på onsdagen den 4 juni 2025. 

Beslutsgång  

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 167 

Fastställande av föredragningslista 

Beslut  

Kommunfullmäktige beslutar  

1. att fastställa föredragningslistan.  

Beslutsgång  

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag.   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 168 

Interpellation om politiskt våld från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2024-03672 

 

Jonas Segersam (KD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 

Erik Pelling (S) som besvaras av densamme.  

Anföranden hålls av Jonas Segersam (KD) och Erik Pelling (S). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 169 

Interpellation angående vägunderhåll från 
Jonas Petersson (C) 

KSN-2025-00274 

 

Jonas Petersson (C) har ställt en interpellation till gatu- och 

samhällsmiljönämndens ordförande Rafael Waters (S) som besvaras av densamme.  

Anföranden hålls av Jonas Petersson (C), Rafael Waters (S), Mats Gyllander (M), 
Stefan Hanna (UP) och Magnus Wikberg (KD).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 170 

Interpellation om ett liberaliserat 
strandskydd från John Manders (M) 

KSN-2025-00276 

 

John Manders (M) har ställt en interpellation till ansvarigt kommunalråd för klimat 

och miljö, Linda Eskilsson (MP), som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av John Manders (M), Linda Eskilsson (MP), Mattias Johansson (C), 
Anders Grönvall (S), Anette Fischer (V), Lisen Burmeister (SD), Jonas Segersam (KD) 

och Therez Almerfors (M).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 171 

Interpellation om extrapengar till 
kulturhuvudstadsåret från Mattias  
Johansson (C) 

KSN-2025-00277 

 

Mattias Johansson (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 

Erik Pelling (S) som besvaras av kulturnämndens ordförande Linda Eskilsson (MP).  

Anföranden hålls av Mattias Johansson (C), Linda Eskilsson (MP), Kent Kumpula 

(SD), Sofia Andersson (M), Stefan Hanna (UP) och Magnus Wikberg (KD).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 172 

Interpellation om Saturnus från Jonas 
Segersam (KD) 

KSN-2025-00279 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Hanna 

Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Ehsan Nasari (C), Hanna Victoria Mörck (V), Sofia Andersson (M), 

Leif Boström (KD) och Loa Mothata (S).   
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 173 

Interpellation om de lokalt införda 
tillämpningsreglerna för byggandet från 
Jasmine Bengtsar (SD) 

KSN-2025-00675 

 

Jasmine Bengtsar (SD) har ställt en interpellation till plan- och byggnadsnämndens 

ordförande Ylva Stadell (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Jasmine Bengtsar (SD), Ylva Stadell (S), Markus Lagerquist (M), 

Ingela Ekrelius (V) och Therez Almerfors (M).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 174 

Interpellation om Stadsteaterns underskott 
från Jonas Segersam (KD) 

KSN-2025-00676 

 

Jonas Segersam (KD) har ställt en interpellation till Uppsala Stadshus AB:s 

ordförande Stefan Hanna (UP) som besvaras av densamme.  

Anföranden hålls av Jonas Segersam (KD), Stefan Hanna (UP), Maria Rosander (SD), 
Cecilia Forss (M), Mattias Johansson (C) och Alexander von Uckermann (SD). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 175 

Interpellation om hot mot förtroendevalda 
från Emil Eneblad (SD) 

KSN-2025-01028 

 

Emil Eneblad (SD) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamme.  

Anföranden hålls av Emil Eneblad (SD), Erik Pelling (S), Eva Moberg (KD), Therez 
Almerfors (M) och Lisen Burmeister (SD).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 176 

Interpellation om elevhälsa från Olle 
Romlin (C) 

KSN-2025-00275 

 

Olle Romlin (SC har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande Eva 

Christiernin (S) om besvaras av densamme. 

Anföranden hålls av Olle Romlin (C), Eva Christiernin (S), Sofia Andersson (M), Erik 
Wahlström (MP), Lina Hamberg (UP), Evelina Solem (KD) och Jennie Claesson (L).  

 

  



Sida 15 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

 § 177 

Interpellation om brandskyddet i Uppsalas 
skolor från Jennie Claesson (L) 

KSN-2025-00674 

 

Jennie Claesson (L) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande 

Eva Christiernin (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Jennie Claesson (L), Eva Christiernin (S), Christian Hermansson 
(KD) och Tobias Lundblad (S).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 178  

Interpellation om digitala analysverktyg i 
grundskolan från Kent Kumpula (SD) 

KSN-2025-01427 

 

Kent Kumpula (SD) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande 

Eva Christiernin (S) som besvaras av densamme. 

Anföranden hålls av Kent Kumpula (SD), Eva Christiernin (S) och Therez Almerfors 
(M).  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 179  

Inlämnade frågor till kommunfullmäktige 26 
maj 2025 

KSN-2025-00023 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade frågor får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

sammanträde den 26 maj 2025. 

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade frågorna och 

bedömer att de får ställas.  
 

 Inlämnade frågor  

• Fråga om införande av Rätt Kurva från Ehsan Nasari (C)  

• Fråga om kommunrevisionens ställning från Cecilia Forss (M)  

• Fråga om olovlig tältning från Therez Almerfors (M)  

• Fråga om skötsel av förskolegårdar från Lisen Burmeister (SD)  

• Fråga om Syndikalistiska ungdomsförbundets hyra av lokal hos 
Uppsalahem från Evelina Solem (KD)  

• Fråga om ännu en undersökning där Uppsalas företagsklimat skattas lågt 

från Ehsan Nasari (C)  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 
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§ 180  

Fråga om införande av Rätt Kurva från Ehsan 
Nasari (C) 

KSN-2025-00023 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en fråga till socialnämndens ordförande Hanna Viktoria 

Mörck (V) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 181  

Fråga om kommunrevisionens ställning från 
Cecilia Forss (M) 

KSN-2025-00023 

 

Cecilia Forss (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av densamme.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 182  

Fråga om olovlig tältning från Therez 
Almerfors (M) 

KSN-2025-00023 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande  

Erik Pelling (S) som besvaras av densamme.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 183  

Fråga om skötsel av förskolegårdar från 
Lisen Burmeister (SD) 

KSN-2025-00023 

 

Lisen Burmeister (SD) har ställt en fråga till utbildningsnämndens ordförande Eva 

Christiernin (S) som besvaras av Uppsala kommun skolfastigheter AB:s ordförande 

Hanna Victoria Mörck (V). 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 184  

Fråga om Syndikalistiska 
ungdomsförbundets hyra av lokal hos 
Uppsalahem från Evelina Solem (KD) 

KSN-2025-00023 

 

Evelina Solem (KD) har ställt en fråga till Uppsalahem AB:s ordförande Elnaz 

Alizadeh (S) som besvaras av densamma.  
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 185  

Fråga om ännu en undersökning där 
Uppsalas företagsklimat skattas lågt från  
Ehsan Nasari (C) 

KSN-2025-00023 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en fråga till kommunstyrelsens ordförande Erik Pelling (S) 

som besvaras av densamme. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 186  

Inlämnade interpellationer till 
kommunfullmäktige 26 maj 2025 

KSN-2025-00022 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att den andra delfrågan i interpellationen om sommartorg och vintergator 

från Jonas Segersam (KD) inte får ställas, samt 
2. att övriga interpellationer får ställas och besvaras på kommunfullmäktiges 

kommande sammanträde.  

Sammanfattning 

Kommunfullmäktiges ordförande har gått igenom de inlämnade interpellationerna 

och lämnar här sin bedömning: 
 
Interpellationer ska ha en motivering. Motiveringen i interpellationen om 

sommartorg och vintergator från Jonas Segersam (KD) handlar om parkeringar och 
delfråga 1, 3 och 4 berör det ämnet. Innehållet i den andra delfrågan berör en 

frågeställning som inte omfattas av interpellationens motivering. Den andra 

delfrågan handlar därtill om användning av allmän plats vilket är ett ärende om 

myndighetsutövning vilket det inte är tillåtet att interpellera om. Delfråga två i 

interpellationen om sommartorg och vintergator från Jonas Segersam (KD) bör 
därmed inte få ställas. Resterande frågor i interpellationen samt övriga 
interpellationer bör få ställas.  

Inlämnade interpellationer 

• Interpellation om omförhandling av Fyrspårsavtalet och Stadsmiljöavtal 
från Stefan Hanna (UP)  

• Interpellation om samordning av arvoden från Stefan Hanna (UP)  

• Interpellation om skyddade boenden från Viviane Obaid (C)  

• Interpellation om sommartorg och vintergator från Jonas Segersam (KD)  

• Interpellation om tältläger i Stadsträdgården från Alexander von 
Uckermann (SD)  
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag. 
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Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

§ 187  

Inlämnade motioner till kommunfullmäktige 
26 maj 2025 

KSN-2025-00021 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att inlämnade motioner överlämnas till kommunstyrelsen för beredning.  

Sammanfattning 

Ledamot i kommunfullmäktige får väcka ärende genom en motion. En motion ska 

om möjligt beredas på sådant sätt att fullmäktige kan fatta beslut inom ett år från 

det att motionen väcktes. I övrigt gäller för motioner vad som regleras i 
kommunfullmäktiges arbetsordning. 

Inlämnade motioner 

• Motion om AI för offentliga handlingar från Kent Kumpula (SD)  

• Motion om arbetsprocesser och familjeplan vid placering i familjehem från 

Stefan Hanna (UP)  

• Motion om att stärka egen HVB- och specialinriktade behandlingshem 

genom kommunförbund Mälardalen från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om att ta bort farthinder från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om att utveckla Uppsala genom fler kulturpräglade årsdagar från 
Stefan Hanna (UP)  

• Motion om bildande av ett kommunalt Energiförsörjningsföretag från 

Stefan Hanna (UP)  

• Motion om bättre stöd till personer med psykisk ohälsa och 
drogproblematik från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om förebyggande insatser i socialtjänsten från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om föreningsstöd från Lina Hamberg (UP)  

• Motion om högre beläggning på Stadshuset och fysisk arbetsnärvaro från 

Stefan Hanna (UP)  

• Motion om konst och kulturkvarter från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om minskat beroende av bemanningsföretag från Stefan Hanna 
(UP)  
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• Motion om parkeringsplatser vid Österplan från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om pendlarparkeringar från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om snabbast möjliga återförening från Stefan Hanna (UP)  

• Motion om turistcentrum i Stadshuset och Stora torget från Lina Hamberg 

(UP)  

• Motion om utveckling för Hammarskogs naturreservat och friluftsområde 

från Stefan Hanna (UP) med flera  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag. 
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§ 188  

Anmälningsärenden till kommunfullmäktige 
26 maj 2025 

KSN-2025-00024 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att lägga förteckningen över anmälningsärenden till protokollet. 

Anmälningsärenden 

• Rapportering av ej verkställda beslut enligt SoL fjärde kvartalet 2024 från 

socialnämnden 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller föreliggande förslag.  
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§ 189  

Avsägelser vid kommunfullmäktige 26 maj 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att entlediga Camilla Amft (KD) från uppdraget som ersättare i 

kommunfullmäktige,  
2. att entlediga Asal Gohari (S) från uppdraget som ledamot tillika ordförande 

i omsorgsnämnden.  
3. att entlediga Lars Håkan ”Lalla” Andersson (V) från uppdraget som ledamot 

tillika 1:e vice ordförande i omsorgsnämnden, 

4. att entlediga Saga Karlsson (MP) från uppdraget som ledamot i 

omsorgsnämnden, 
5. att entlediga Martin Viredius (S) från uppdraget som ledamot i 

arbetsmarknadsnämnden, 

6. att entlediga Erik Wiklund (V) från uppdraget som ledamot i 
arbetsmarknadsnämnden,  

7. att entlediga Veronica Green (V) från uppdraget som ersättare i 
arbetsmarknadsnämnden,  

8. att entlediga Carl Åborg (V) från uppdraget som ledamot i gatu- och 

samhällsmiljönämnden,  

9. att entlediga Ingela Ekrelius (V) från uppdraget som ledamot i plan- och 
byggnadsnämnden,  

10. att entlediga Kjell Haglund (V) från uppdraget som ersättare i plan- och 

byggnadsnämnden,  
11. att entlediga Sara Ingard (S) från uppdraget som ersättare i 

räddningsnämnden,  
12. att entlediga Karin Sundequist (V) från uppdraget som ledamot i Uppsala 

parkering AB, 
13. att entlediga Olle Bolkéus (S) från uppdraget som suppleant i Uppsala 

Kommun Arenor och Fastigheter AB,  

14. att entlediga Martin Wisell (KD) från uppdraget som ledamot i 

kommunrevisionen,  

15. att entlediga Martin Wisell (KD) från uppdraget som lekmannarevisor i 
Uppsala Vatten och Avfall AB,  
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16. att entlediga Martin Wisell (KD) från uppdraget som lekmannarevisor i 
Uppsala Stadsnodsutveckling Södra AB,  

17. att entlediga Martin Wisell (KD) från uppdraget som ersättare för 

lekmannarevisor i Delegationen för stiftelsen Jälla egendom, samt 
18. att hemställa till länsstyrelsen om ny sammanräkning.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag.  
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§ 190  

Fyllnadsval vid kommunfullmäktige 26 maj 
2025 

KSN-2025-00008 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga val av till ledamot tillika 2:e vice ordförande (KD) i 

äldrenämnden,  
2. att bordlägga val av två ledamöter (M) och en ledamot (C) i äldrenämnden,  

3. att bordlägga val av ersättare (M), (C) och (KD) i äldrenämnden,  
4. att utse Tobias Smedberg (V) till ledamot tillika ordförande i 

omsorgsnämnden, 

5. att utse David Ling (MP) till ledamot tillika 1:e vice ordförande i 

omsorgsnämnden, 
6. att utse Hilde Klasson (S) till ledamot i omsorgsnämnden, 
7. att utse Fredrik Dürichen (S) till ledamot i arbetsmarknadsnämnden,  

8. att utse Veronica Green (V) till ledamot i arbetsmarknadsnämnden,  
9. att utse Karin Sundequist (V) till ersättare i arbetsmarknadsnämnden, 

10. att utse Erik Wiklund (V) till ledamot i gatu- och samhällsmiljönämnden, 
11. att utse Kjell Haglund (V) till ledamot i plan- och byggnadsnämnden, 

12. att utse Lovisa Carli (V) till ersättare i plan- och byggnadsnämnden, 

13. att utse Fuat Aslan (S) till ersättare i räddningsnämnden,  

14. att utse Karin Bennemo (V) till ledamot i Uppsala parkering AB, 
15. att utse Signe Stenund (S) till suppleant i Uppsala Kommun Arenor och 

Fastigheter AB,  

16. att bordlägga val av ledamot (KD) i Uppsalahem AB, 
17. att bordlägga val av ledamot (KD) i kommunrevisionen, 

18. att bordlägga val av lekmannarevisor (KD) i Uppsala Vatten och Avfall AB,  
19. att bordlägga val av lekmannarevisor (KD) i Uppsala Stadsnodsutveckling 

Södra AB, samt 
20. att bordlägga val av ersättare för lekmannarevisor (KD) i Delegationen för 

stiftelsen Jälla egendom. 
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Sammanfattning 

Utöver de entlediganden som görs på sammanträdet den 26 maj har 
kommunfullmäktige den 28 april beslutat att entlediga Jonas Segersam (KD) från 
uppdraget som ledamot tillika andre vice ordförande i äldrenämnden, Cecilia Forss 

(M), Lena Sandström (M) och Karin Thalén Ottersgård (C) från uppdragen som 

ledamöter i äldrenämnden, Thomas Tjäder (M), Rigmor Stenmark (C) och Margit 
Borgström (KD) från uppdragen som ersättare i äldrenämnden samt Harald Klomp 
(KD) från uppdraget som ledamot i Uppsalahem AB.  

Yrkanden 

Eva Moberg (KD) yrkar att bordlägga val ledamot tillika 2:e vice ordförande (KD) och 
ersättare (KD) i äldrenämnden. 

Ehsan Nasari (C) yrkar att bordlägga val av två ledamöter (M) och en ersättare (C) 
samt en ersättare (M) och en ersättare (C) i äldrenämnden. 

Linda Eskilsson (MP) yrkar att utse David Ling (MP) till ledamot och 1:e vice 

ordförande i omsorgsnämnden. 

Hanna Victoria Mörck (V) yrkar att utse Tobias Smedberg (V) till ledamot tillika 

ordförande i omsorgsnämnden. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller valberedningens förslag och 

samtliga inkomna yrkanden. 
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§ 191  

Val av nämndemän till Uppsala tingsrätt för 
mandatperioden 1 januari 2024 - 31 
december 2027 

KSN-2023-00118 

Inga nya entlediganden har inkommit från tingsrätten och det finns inga 
bordläggningar att hantera. 
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§ 192  

Ansvarsfrihet för styrelsen i 
Samordningsförbundet Uppsala län 
verksamhetsåret 2024 

KSN-2025-01232 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bevilja styrelsen för Samordningsförbundet i Uppsala län samt dess 
enskilda förtroendevalda ansvarsfrihet för 2024 års verksamhet. 

Deltar inte i beslut 

Ehsan Nasari (C), Mattias Kristensson (S), Pavlos Cavelier Bizas (S) och Madeleine 
Andersson (M) deltar inte i beslutet.  

Sammanfattning 

Samordningsförbundet har till Uppsala kommunfullmäktige överlämnat handlingar 
rörande granskningen av verksamhetsåret 2024 samt hemställt till Uppsala 

kommunfullmäktige att ta ställning till om förbundets styrelse ska beviljas 
ansvarsfrihet för verksamhetsåret 2024.  

 

Auktoriserad revisor har granskat förbundets verksamhet och redovisning för 2024 
och bedömer sammantaget att styrelsen i Samordningsförbundet Uppsala län har 

bedrivit verksamheten på ett ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt 
tillfredsställande sätt och att den interna kontrollen har varit tillräcklig samt att 

resultatet enligt årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och 
verksamhetsmål som är uppställda. Därtill tillstyrks att styrelsens ledamöter 
beviljas ansvarsfrihet för räkenskapsåret. 

 
Samordningsförbundets sakkunniga biträde har granskat förbundets verksamhet 

och redovisning för 2024 och bedömer sammantaget att styrelsen i 

Samordningsförbundet Uppsala län har bedrivit verksamheten på ett 
ändamålsenligt och från ekonomisk synpunkt tillfredsställande sätt samt att den 
interna kontrollen har varit tillräcklig. 
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Revisorerna bedömer också att räkenskaperna i allt väsentligt är rättvisande och att 
årsredovisningen har upprättats i enlighet med tillämpliga delar av lagen om 
kommunal redovisning och god redovisningssed och att resultatet enligt 

årsredovisningen är förenligt med de finansiella mål och verksamhetsmål som är 
uppställda. Därtill tillstyrkes att styrelsen och dess ledamöter beviljas ansvarsfrihet. 

Beslutsunderlag  

• Kommunfullmäktiges presidiums förslag till beslut daterat 11 maj 2025 

• Bilaga 1, Samordningsförbundets årsredovisning 2024 

• Bilaga 2, Revisionsberättelse 2024 från KPMG 

• Bilaga 3, Revisionsberättelse 2024 från EY 

• Bilaga 4, Granskningsrapport 2024 från KPMG 

• Bilaga 5, Granskningsrapport 2024 från EY 

Yrkande 

Ulrik Wärnsberg (S) yrkar bifall till föreliggande förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller föreliggande förslag. 
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§ 193  

Årsredovisning och revisionsberättelse för 
Stiftelsen Jälla egendom 2024 

KSN-2025-00951 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att fastställa årsredovisning och revisionsberättelse för Stiftelsen Jälla 

egendom 2024 enligt bilaga 1. 

Deltar ej i beslut 

Ulrik Wärnsberg (S), Christan Hermanson (KD) och Mattias Jansson (M) deltar inte i 

beslutet.  

Sammanfattning 

Enligt reglementet för delegationen för Stiftelsen Jälla egendom ska Stiftelsen 

senast den 1 april varje år avge en årsredovisning till kommunstyrelsen bestående 

av resultat- och balansräkning tillsammans med en förvaltarberättelse. 
Årsredovisningen tillsammans med revisorernas yttrande ska fastställas av 

kommunfullmäktige.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 193 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 115 

• Tjänsteskrivelse daterat 2025-03-19 

• Bilaga 1, Årsredovisning och Revisionsberättelse 2024 för Stiftelsen Jälla 
egendom 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

bifaller föreliggande förslag.  
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§ 194  

Revidering av taxa för prövning och tillsyn 
enligt alkohollagen 

KSN-2025-00932 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen i 

enlighet med miljö och hälsoskyddsnämndens förslag i ärendets bilaga 1, 
med följande justering: 

avgiften för tillståndsprövning är densamma som avgiften för tillsyn, 4000 kr, 
samt  

2. att taxan ska börja gälla från och med 1 juni 2025. 

Sammanfattning 

Den 1 juni 2025 införs en möjlighet till småskalig gårdsförsäljning av alkoholdrycker 
i Sverige. I samband med det får miljö- och hälsoskyddsnämnden ansvar för 

prövning och tillsyn av gårdsförsäljningen. 

För att nämnden ska få ekonomisk täckning för den prövning och tillsyn som den 

ansvarar för enligt alkohollagen behöver kommunfullmäktige revidera den 
befintliga taxan.  

Miljö- och hälsoskyddsnämnden beslutade 12 mars 2025 § 25 att föreslå 
kommunfullmäktige att anta reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt 

alkohollagen. Protokollsutdrag från sammanträdet återges i bilaga 2 till ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 147 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 126 

• Tjänsteskrivelse daterad den 17 mars 2025 

• Bilaga 1, reviderad taxa för prövning och tillsyn enligt alkohollagen 

• Bilaga 2, protokollsutdrag miljö- och hälsoskyddsnämnden 12 mars 2025 § 

25 
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Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP), Anette Fischer (V) och Helena Ersson (S) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag. 

John Manders (M), Dominicus Bäckström (SD), Mats Åhlund (C), Evelina Solem (KD) 

och Jennie Claesson (L) yrkar 

att avgiften för tillståndsprövning ska vara densamma som avgiften för tillsyn, dvs. 

4000 kr. 

Stefan Hanna (UP) yrkar att ärendet återremitteras för att sänka prövnings- och 
tillsynsavgifterna och i stället höja viten om inte tillståndsregler följs.  

Linda Eskilsson (MP) yrkar avslag på yrkandet från John Manders (M) med flera.  

Beslutsgång 

Ordföranden ställer Stefan Hannas (UP) yrkande om återremiss mot att avgöra 

ärendet idag och finner att kommunfullmäktige beslutar att avgöra ärendet idag.  

Därefter ställer ordföranden John Manders (M) med fleras yrkande mot avslag. 

Omröstning begärs och genomförs.  

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att avslå yrkandet från John Manders (M) m.fl, rösta Nej för att bifalla 
yrkandet från John Manders (M) mfl. 

Med 39 ja-röster mot 40 nej-röster och 2 ledamöter som avstår från att rösta finner 

ordföranden att kommunfullmäktige bifaller yrkandet från John Manders (M) med 
flera.  

Slutligen finner ordföranden att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens 
förslag justerat enligt yrkandet från John Manders (M).  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson 

(L) anmäler följande särskilda yttrande: 

Förutsättningarna för tillståndsprövningen skiljer sig i väsentliga hänseenden 
från tillståndsprövningen av serveringstillstånd. Det kan antas att de som söker 
tillstånd till gårdsförsäljning ofta är mindre utövare där en hög avgift kan verka 

avhållande. Avgiften kan vara densamma som avgiften för tillsyn. En avgift om 
4 000 kr är rimligare, vilket nu glädjande blev kommunfullmäktiges beslut. En 
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lägre avgift än den föreslagna är bättre och det bidrar till att uppmuntra det 
lokala näringslivet. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna; UP, anser att "Det ska vara lätt att göra 

rätt" och att den offentliga byråkratin kraftigt behöver minskas för att 

stimulera till ett rikare näringsliv. Alla kommunala verksamheter kan 

kraftigt effektiviseras, inte minst tillståndsprocesser där systemstöd som 
utnyttjar AI kan användas. Prövningar av tillstånd och tillsynsprocessen av 

tillstånd måste effektiviseras.  

Samtidigt som kommunens handläggning måste effektiviseras är det viktigt 

att likabehandlingsprincipen gäller. UP inser att det är ett mer krävande 

ärende att avgöra lämplighet för ett tillstånd vid den initiala prövningen än 
att utföra ett tillsynsärende. Att samma prövningsavgift föreslås som för ett 
stadigvarande serveringstillstånd är rimligt för att leva upp till 

likabehandlingsprincipen. Att samma tillsynsavgift för tillsyn som för slutna 
sällskap tillämpas är också i linje med att leva upp till 

likabehandlingsprincipen. UP anser dock att avgifterna är för höga och att 
de generellt ska sänkas och att kommunen istället tillämpar 

sanktionsavgifter om efterlevnaden av tillstånden inte följs.  

UP anser att ärendet återremitteras för att sänka prövnings- och 

tillsynsavgifterna och istället införa sanktionsavgifter om inte 

tillståndsregler följs. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik 
Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad 
(S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 

(V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anette Fischer (V), 
Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 

Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Karin 

Bennemo (V), Karin Karelius (V), Carl Åborg (V) och Joachim Höggren (MP).  

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 
Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), 
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Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike 
Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson 
(C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 

Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg 
(KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson 
(L), Ludvig Arbin (L), Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Mattias 

Jansson (M), Lars Harlin (M), Dominicus Bäckström (SD), Karin Thalén Ottersgård (C) 

och Victor Zhao Jansson (C). 

Avstår gör: 
Stefan Hanna (UP) och Lina Hamberg (UP). 
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§ 195  

Revidering av lokala ordningsföreskrifter för 
torghandeln i Uppsala kommun 

KSN-2025-00985 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att anta förslag till nya lokala ordningsföreskrifter för allmänna 

försäljningsplatser i Uppsala kommun i enlighet med ärendets bilaga 1, 
samt 

2. att befintliga lokala föreskrifter om allmänna försäljningsplatser i Uppsala 
kommun utfärdade 27 maj 2013 upphör att gälla. 

Sammanfattning 

Ett förslag på nya lokala ordningsföreskrifter för allmänna försäljningsplatser i 
Uppsala kommun har tagits fram för att ge utökade möjligheter för försäljning på 
kommunens torghandelsplatser. De nya föreskrifterna ska ersätta nuvarande lokala 

föreskrifter om allmänna försäljningsplatser i Uppsala kommun som antogs av 
kommunfullmäktige den 27 maj 2013 (§ 146). 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 146 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 116 

• Tjänsteskrivelse daterad 21 mars 2025 

• Bilaga 1, Förslag till nya lokala ordningsföreskrifter för torghandeln i 
Uppsala kommun 

• Bilaga 2, Jämförelse mellan befintliga och föreslagna föreskrifter 

• Bilaga 3, Kartor över torghandelsplatserna 1–18 

• Bilaga 4, Gällande lokala ordningsföreskrifter om allmänna 
försäljningsplatser i Uppsala kommun 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämndens 

sammanträde 19 mars 2025 § 27 
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Yrkanden 

Rafael Waters (S), Mats Gyllander (M), Stefan Hanna (UP), Joachim Höggren (MP), 
Anders A Aronsson (L) och Carl Åborg (V) yrkar bifall till kommunstyrelsen förslag. 

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 

beslutar i enlighet med kommunstyrelsens förslag.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Det är mycket positivt att Uppsala kommun äntligen möjliggör längre tider för 
torghandel. Det är också mycket positivt att även helger och andra ”röda” 

dagar blir möjliga för torghandel på de ytor som finns tillgängliga för dessa 
näringsaktiviteter som bidrar till en mer intressant stad. 

Det är samtidigt dåligt att inte revideringen av ordningsföreskrifterna 
inkluderar en revidering av regelverket för elsparkcyklar så att 

parkeringsordningen blir bättre och att ägarna till elsparkcyklarna får betala 
för att de upptar yta på offentlig mark. 

Anders A Aronsson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 

De reviderade ordningsföreskrifterna ger torghandeln i Uppsala bättre och mer 
flexibla förutsättningar med längre öppettider, försäljning även på röda dagar 

och tydligare regler. Torghandeln bidrar till levande stadsdelar, lokalt 
företagande och tillgängliga mötesplatser. Samtidigt vill vi liberaler betona 
vikten av att förenkla för små aktörer och nya företagare exempelvis för kvinnor 

och nyanlända att etablera sig. Det kräver öppen information, rättvis 
tillståndsprövning och god dialog. Kommunen bör också följa upp hur 
föreskrifterna fungerar i praktiken och säkerställa att torgen utvecklas som 

trygga och välkomnande handelsplatser. 
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§ 196  

Byte av upphandlingslagstiftning för 
hemtjänst och hemsjukvård 

KSN-2025-01038 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att återremittera ärendet i syfte att LOV i stället för LOU ska vara 

utgångspunkten för en reformering av hemtjänsten och hemsjukvården. 

Sammanfattning 

Äldrenämnden har de senaste åren sett över systemet för hemtjänst och 

hemsjukvård i Uppsala kommun. De utredningar som genomförts har berört hur 
systemet och tjänsterna ska organiseras och utvecklas för att skapa goda 

förutsättningar för kvalitet, kostnadseffektivitet och valfrihet. 

Nämnden avser i linje med utredningarna genomföra flera förändringar. Det gäller 
bland annat förändrade ersättningsmodeller och en geografisk indelning av 
verksamheten. För att utveckla verksamheten i linje med målsättningarna behöver 

äldrenämnden förändra vilken lagstiftning som används för att upphandla utförare 

av hemtjänst och hemsjukvård. 

Äldrenämnden har föreslagit kommunfullmäktige att fatta ett särskilt beslut i 

ärendet. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 148 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 127 

• Tjänsteskrivelse daterad 28 mars 2025 

• Bilaga 1, protokollsutdrag från äldrenämnden 27 mars 2025 § 23 

Yrkanden 

Lalla Andersson (V), Asal Gohari (S), Tobias Smedberg (V), Eva Christiernin (S), David 
Ling (MP) och Stefan Hanna (UP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag.  



Sida 44 (75) 

 

Kommunfullmäktige Datum: 

Protokoll 2025-05-26 

Uppsala kommun använder sig av en avancerad elektronisk underskrift för justering av beslutsprotokoll. 

Denna återfinns på en separat sida sist i protokollet. 

Utdragsbestyrkande 

 

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Karin Thalén Ottersgård (C), Cecilia 
Forss (M), Jennie Claesson (L) och Anders Sehlin (SD) yrkar  
att ärendet återremitteras i syfte att LOV i stället för LOU ska vara utgångspunkten 

för en reformering av hemtjänsten och hemsjukvården.  

Jonas Segersam (KD), Therez Almerfors (M), Cecilia Forss (M), Jennie Claesson (L) 

och Anders Sehlin (SD) yrkar 

i andra hand avslag till kommunstyrelsens förslag. 

Ajournering 

Sammanträdet ajourneras klockan 15.00-15.20 

Beslutsgång 

Ordföranden informerar om att ett ärende ska återremitteras om minst en tredjedel 
av de närvarande ledamöterna (27 stycken) begär det. 

Därefter ställer ordföranden Jonas Segersams (KD) med fleras yrkande om 
återremiss mot att avgöra ärendet idag.  

Omröstning begärs och genomförs.  

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 

Rösta Ja för att avgöra ärendet idag, rösta Nej för att återremittera. 

Med 41 ja-röster mot 40 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige 
beslutar om minoritetsåterremiss i enlighet med Jonas Segersams (KD) motivering.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C), Jonas Segersam (KD) och Jennie Claesson 
(L) anmäler följande särskilda yttrande: 

Hemtjänst och hemsjukvård har under socialdemokratisk ledning varit 

försummad. Fokus har legat på att spara pengar och minska antal fristående 

utförare. I stället för brukarnas behov har organisationen och de anställdas 
situation fått styra.  

Det har också länge varit uppenbart att modellen för styrning och ersättning till 
utförare har behövts göras om med någon form av områdesindelning, samt 
differentiering av ersättning mellan stad och landsbygd. Det har dock inte varit 

så enkelt att kombinera med en fortsatt valfrihet för de äldre.  

Föreliggande förslag går i helt fel riktning just när det gäller valfriheten. Genom 

att avskaffa LOV tas den grundläggande principen bort att det ska vara de 
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äldres val som styr vilka utförare som verkar i kommunen, i stället för 
kommunens administration / upphandling och en politisk vänsterideologi som 
har som mål att allt större del av äldreomsorgen ska ske i egen regi. 

Vi tror att områdesindelning, differentiering av ersättning mellan stad och 

landsbygd, uppräkning av ersättning enligt OPI och utveckling av hemtjänst 

och hemsjukvård hade kunnat ske inom ramen för LOV-systemet. Det är viktigt 

att alla utförare framöver behandlas likvärdigt och att fristående utförare ges 
samma förutsättningar som kommunens egenregi. Det är också viktigt att 

stärka kvaliteten på hemvården så att vi kan förebygga dyrare inläggningar på 
sjukhus och särskilda boenden. De äldre behöver färre personal att förhålla sig 
till och en tryggare hemvård som tillgodoser de önskemål och behov som de 
äldre själva har. 

Vi yrkade därför återremiss i syfte att LOV i stället för LOU ska vara 
utgångspunkten för en reformering av hemvården, vilket bifölls av 

kommunfullmäktige. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Att gå ifrån LOV till LOU som upphandlingsform är mycket bra för oss 
Uppsalabor. Förändringen går ut på att stärka kvalitén, möjligheten att välja 
samt välja bort leverantör samt att bekämpa organiserad brottslighet bättre 

än hittills. Välja och välja bort leverantör av hemtjänst och hemsjukvård.  

Under de senaste tio åren har antalet leverantörer under LOV-formen kraftigt 
minskat och nu finns endast två privata leverantörer och kommunens tjänster 

att välja. För att stärka kvalitén inom hemtjänst- och hemsjukvården, för att 
försvara kundernas valfrihet och för att motverka organiserad brottslighet är 

en skyndsam övergången till LOU viktig.  

Mängden timmar styr helt möjligheten för företag att etablera en verksamhet 

för hemtjänst- och hemsjukvård i Uppsala. Med hjälp av upphandlingsformen 

LOU kommer möjligheten för nödvändiga brukartimmar inom de zoner där 

företag kan lämna anbud vara tillräckliga för affärsmässig bärighet.  

Det är UPs övertygelse att LOU mycket bättre än LOV kommer att säkra en 
valfrihet för köpare av hemtjänst och hemsjukvård som klarar de kvalitetskrav 

som ställs.  

LOU kommer mycket bättre än LOV kunna säkra att organiserad brottslighet 
bekämpas. Den fria etableringsrätten har starkt bidragit till att kriminella 
kunnat stjäla mycket skattepengar ur det offentliga systemet. 
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Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 
Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik 

Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad 
(S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 

(V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anette Fischer (V), 
Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 
Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Stefan Hanna 
(UP), Lina Hamberg (UP),  Anna  Bergström (V), Karin Bennemo (V), Karin Karelius (V) 

och Joachim Höggren (MP). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 

Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 

Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), 
Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike 

Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson 

(C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 

Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Jennie Claesson 
(L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig Arbin (L), Madeleine Andersson 
(M), Carolina Bringborn (M), Mattias Jansson (M), Lars Harlin (M), Dominicus 

Bäckström (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Victor Zhao Jansson (C), Peter 
Nordgren (L) och Magnus Wikberg (KD). 
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§ 197  

Nya parkeringstaxor i Uppsala 

KSN-2025-01372 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att återremittera ärendet för att utreda ett system med differentierad taxa 
baserat på tillgång till boendeparkering i aktuellt område, för att därefter 

införa anpassade boendeparkeringstaxor. 

Sammanfattning 

Uppsala kommuns avgifter för parkering har varit oförändrade sedan 2016. 

Förändrade avgifter föreslås för både för korttidsparkering och boendeparkering på 
allmän gatuparkering inom Uppsala tätort. I ärendet ingår även förslag till nya 
kriterier för i vilka områden olika avgiftsnivåer ska tas ut.  

Gatu- och samhällsmiljönämnden beslutade 23 april 2025 § 37 att föreslå 

kommunfullmäktige att anta förslag till nya parkeringstaxor. Protokollsutdrag från 
nämndens sammanträde finns i ärendets bilaga 5.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 149 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 129 

• Tjänsteskrivelse daterad 24 april 2025 

• Bilaga 1, Förslag till nya parkeringsavgifter 

• Bilaga 2, Nya parkeringstaxor och parkeringsreglering inom Uppsala tätort 

– utredning 

• Bilaga 3, Uppsala kommuns parkeringstaxor – jämförelse med andra 

kommuner 

• Bilaga 4, Parkeringstaxor boende, jämförelser 

• Bilaga 5, Protokollsutdrag från gatu- och samhällsmiljönämnden 23 april 
2025 § 37 
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Yrkanden  

Kommunfullmäktiges sekreterare uppmärksammar följande felaktighet i 
tjänsteskrivelsen:  
Gällande parkeringszon D står det i tabellen att parkeringsavgift 8-18 ska vara 

15kr/h och 18-24 5kr/h. Det ska rätteligen vara avgiftsfri parkering 18-24 i område D i 

enlighet med den beskrivande texten på s. 8.  

Kommunfullmäktige godkänner revidering av handlingen i enlighet med ovan. 

Rafael Waters (S), Joachim Höggren (MP) och Jennie Claesson (L) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag.  

Nora Karlsson (C), Therez Almerfors (M) och Magnus Wikberg (KD) yrkar  
i första hand att återremittera ärendet för att utreda ett system med differentierad 

taxa baserat på tillgång till boendeparkering i aktuellt område, för att därefter införa 
anpassade boendeparkeringstaxor. 

Nora Karlsson (C) yrkar i andra hand bifall till kommunstyrelsens förslag.  

Therez Almerfors (M), Mattias Jansson (SD), Magnus Wikberg (KD) yrkar i andra hand 
avslag på ärendet.  

Stefan Hanna (UP) yrkar avslag på ärendet.  

Mattias Jansson (SD) yrkar  

- att parkeringsavgifterna för korttidsparkering justeras till att vara som högst 20 

kronor/timme, 

- att i bilaga 2 stryka införandet av nattaxa, samt  
- att inte höja boendeparkeringstaxan från 2023 års nivåer 

Beslutsgång 

Ordföranden informerar om att ett ärende ska återremitteras om minst en tredjedel 
av de närvarande ledamöterna (27 stycken) begär det. 

Därefter ställer ordföranden Nora Karlssons (C) med fleras yrkande om återremiss 
mot att avgöra ärendet idag.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att avgöra ärendet idag, rösta Nej för att återremittera. 

Med 44 ja-röster mot 37 nej-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige 
beslutar om minoritetsåterremiss i enlighet med Nora Karlssons (C) motivering. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (L) reserverar sig mot beslutet att återremittera ärendet till 
förmån för eget yrkande att bifalla förslaget.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att parkeringsregleringens mål 
kopplat till P-taxor, att öka tillgängligheten på parkeringsplatser, är bra. 

Däremot motsätter vi oss de kraftiga taxehöjningar som föreslås. Vi anser dock 
att kommunens taxor i city bättre ska harmoniseras med de taxor som centrala 

bostadsrättsföreningar tillämpar. Idag är bostadsrättsföreningarnas 
parkeringsavgifter ibland mycket högre än de kommunen tillämpar. Uppsala 

kommun måste mycket klokare differentiera parkeringstaxorna i relevanta 
delar av kommunen än vad föreslaget innebär.  

Nu när Skatteverket kräver att kommunens personal i högre grad ska 
förmånsbeskattas för P-platser är det än viktigare att inte överprissätta 

parkeringsavgifterna. 

 UP anser att orimligt höga parkeringstaxor motverkar målet om ökad 
tillgänglighet av parkeringsplatser. Inte minst i ljuset av att Uppsala kommun 

är Sveriges största landsbygdskommun avseende invånare som bor i tätorter 

och landsbygder. Uppsalabor som också måste ha en rimlig chans att göra 

besök och ärenden i staden. Vi förespråkar lägre taxor och avgift under kortare 
parkeringstider i områden där handel har en viktig funktion.   

Höga parkeringsavgifter drabbar särskilt resurssvaga grupper i behov av bil 

oproportionerligt hårt. Många resurssvaga har ett stort behov av sin bil för att 
kunna komma till arbetet, besöka vårdinrättningar, besöka kommunen och 

utföra andra ärenden. Dessa personer behöver inte högre 

parkeringskostnader. 

Jennie Claesson (L) anmäler följande särskilda yttrande: 
Uppdaterade parkeringstaxor behövs för att möta en växande stads behov av 
tillgänglighet och hållbara trafiklösningar. En tydligare prissättning i centrala 

lägen kan bidra till ökad ruljangs på parkeringsplatser, något som näringslivet 

länge efterfrågat för att underlätta för kunder och besökare. Samtidigt är det 
avgörande att förändringarna inte slår oproportionerligt mot hushåll som är 
beroende av bilen – exempelvis boende på landsbygden, barnfamiljer, äldre 

och personer med oregelbundna arbetstider. Parkeringspolitiken ska inte bara 

vara ett styrmedel, utan också bidra till ett tillgängligt och jämlikt Uppsala. Det 
är dessutom viktigt att Uppsala kommun inte medvetet utformar 
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parkeringssystem som konkurrerar ut bostadsrättsföreningars eller privata 
aktörers egna parkeringslösningar. Kommunens roll bör vara att komplettera 
och inte ersätta befintliga parkeringsmöjligheter. 

Nora Karlsson (C) anmäler följande särskilda yttrande: 

Uppsala är en växande kommun. I takt med att staden utvecklas behöver även 

infrastrukturen och stadsbilden anpassas för att möjliggöra hållbara och 

effektiva resor inom kommunen. Det är därför avgörande att det finns 
välfungerande pendelparkeringar för invånare på landsbygden som är 

beroende av bilen för att ta sig in till staden, liksom att boendeparkeringar 
motsvarar det faktiska behov som finns. Samtidigt måste kommunen 
underlätta för fler att välja hållbara transportalternativ såsom gång, cykel och 
buss.  

De nuvarande nivåerna av parkeringstaxor har inte justerats under flera år och 
är lägre än i många jämförbara kommuner. Kommunen bör dessutom inte 

snedvrida konkurrensen mot privata aktörer som tillhandahåller 
parkeringsgarage eller bostadsrättsföreningars egna parkeringslösningar 

genom att erbjuda kommunala parkeringar till subventionerat pris. De nya 
parkeringstaxorna är därför en välbehövd justering och i grunden ett steg i rätt 

riktning. Syftet att styra användningen av gatuparkeringar så att dessa i högre 

grad nyttjas för kortare ärenden, medan långtidsparkering hänvisas till 

boendeparkeringar, är positivt. 

Dock ser vi en betydande brist i att de nya taxorna inte tar hänsyn till de 
geografiska skillnaderna i tillgång till parkering. I vissa områden finns endast 

allmän gatuparkering, medan andra har god tillgång till parkering på 
kvartersmark. Ett av huvudargumenten för att höja avgiften för 

boendeparkering är att styra användare mot privata alternativ där sådana 
finns – men detta förutsätter att sådana alternativ faktiskt är tillgängliga.  

Vi anser att det är problematiskt att en generell höjning genomförs utan att ta 
hänsyn till lokala förutsättningar. Centerpartiet reserverar sig därför till förmån 
för att ärendet återremitteras. Vi menar att ett system med lokalt anpassade 

och differentierade taxor, baserat på faktisk tillgång till parkering i respektive 

område, bör införas samtidigt som en generell höjning av taxorna genomförs. 

Dominicus Bäckström (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 
För Sverigedemokraterna är det en prioritet att värna framkomligheten och 
parkeringsmöjligheterna i Uppsala. Kommunen behöver underlätta för fler 
parkeringsplatser med lägre avgifter. Landsbygdsbefolkningen är till stor del 
beroende av bilen för att få ihop livspusslet, även de ska kunna besöka och 

verka i staden utan att det ska kosta för mycket. Vi tycker inte att en ny nattaxa 
ska införas. Parkeringsavgifterna föreslås bli alldeles för höga, att kunna resa 

med bil ska inte vara en klassfråga. 
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Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 
Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik 

Hedlund (S), Kia Solid (S), Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl 

Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad 
(S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 

(V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anette Fischer (V), 
Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 
Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Jennie 
Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L), Ludvig 

Arbin (L), Anna Bergström (V), Karin Bennemo (V), Joachim Höggren (MP) och Karin 

Karelius (V). 

Nej-röst avger: 

Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 

Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 
Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), 

Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike 

Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson 

(C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 
Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg 
(KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Madeleine Andersson (M), Carolina 

Bringborn (M), Mattias Jansson (M), Lars Harlin (M), Dominicus Bäckström (SD), 
Karin Thalén Ottersgård (C) och Victor Zhao Jansson (C).   
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 § 198 

Interpellation om plan B för spårvägen från 
Ehsan Nasari (C) 

KSN-2024-03671 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande Erik 

Pelling (S) som besvaras av densamme.  

Anföranden hålls av Ehsan Nasari (C), Erik Pelling (S), Victor Zhao Jansson (C), 

Stefan Hanna (UP), Dominicus Bäckström (SD), David Ling (MP), Magnus Wikberg 

(KD), Sofia Andersson (M) och Lina Hamberg (UP). 
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 § 199 

Interpellation om kvinnojourernas 
finansiering från Ehsan Nasari (C) 

KSN-2025-00278 

 

Ehsan Nasari (C) har ställt en interpellation till socialnämndens ordförande Hanna 

Victoria Mörck (V) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Ehsan Nasari (C), Hanna Victoria Mörck (V), Sofia Andersson (M), 
Leif Boström (KD) och Loa Mothata (S). 
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 § 200 

Svar på motion om att förebygga 
kriminalitet bland unga från Jonas Segersam 
(KD) 

KSN-2024-01992 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jonas Segersam (KD) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 17 juni 2024 att kommunstyrelsen får i uppdrag att samordna 
arbetet att förebygga kriminalitet bland unga, särskilt mot målgruppen 7–11 år och 

under 2025 redovisa för kommunfullmäktige resultatet av arbetet. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag daterat 8 april 2025 § 121 

• Tjänsteskrivelse daterade den 25 februari 2025 

• Bilaga 1, Motion om att förebygga kriminalitet bland unga från Jonas 

Segersam (KD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämndens sammanträde 12 februari 
2025 

Yrkanden 

Helena Nordström Källström (MP), Hanna Victoria Mörck (V), Lina Hamberg (UP), 

Eva Christiernin (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Jonas Segersam (KD), Ehsan Nasari (C), Sofia Andersson (M), Dominicus Bäckström 
(SD) och Ludvig Arbin (L) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 
förslag att besvara motionen mot Jonas Segersams (KD) med flera yrkande om 
bifall till motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att besvara motionen, rösta Nej för att bifalla motionen. 

Med 41 ja-röster mot 40 ja-röster finner ordföranden att kommunfullmäktige 

beslutar att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande att bifalla motionen och med följande motivering: 

Kommunstyrelsen, som har huvudansvaret för det brottsförebyggande arbetet 
i kommunen, och som har en samordnande roll mellan socialförvaltning och 

utbildningsförvaltning, behöver ta en ledande roll i att hindra att unga 
rekryteras till kriminella nätverk. 

Grunden för motionen är att vi behöver stärka samverkan mellan skola och 

socialtjänst för att få en tydligt evidensbaserad förebyggande effekt. Det 
behövs evidensbaserade metoder i det brottsförebyggande arbete, och 

kommunen behöver vara aktiv för att åstadkomma en förflyttning från dagens 
situation. Moderaterna, Centerpartiet, Kristdemokraterna och Liberalerna 
reserverar oss därför till förmån för bifall till motionen 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

att bifalla motionen och med följande motivering: 

Sverigedemokraterna ser ett stort behov av att förbättra samverkan mellan 
Polis, socialtjänst och skola. Vi behöver fånga upp barn som riskerar att hamna 
i kriminalitet innan deras vägval eskalerar in i grov brottslighet. Vi bedömer 
även att mer tvingande åtgärder kommer att behövas för att bryta de 

kriminella strukturer som idag rekryterar unga på våra gator. 

Omröstningsdetaljer 

Ja-röst avger: 

Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ylva Stadell (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik 
Hedlund (S), Kia Solid (S), , Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl 
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Lindberg (S), Hilde Klasson (S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad 
(S), Agneta Gille (S), Hannes Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), 
Agneta Erikson (S), Staffan Yngve (S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck 

(V), Karolin Lundström (V), Lalla Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Anette Fischer (V), 
Per-Olof Forsblom (V), Monica Lindgren Petersson (V), Linda Eskilsson (MP), Erik 
Wahlström (MP), Helena Nordström Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström 

(MP), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Anna Bergström (V), Karin Bennemo 

(V) och Karin Karelius (V). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Cecilia Forss (M), 
Markus Lagerquist (M), Robin Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), 
Mårten Blix (M), Mats Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), 

Anders Sehlin (SD), Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike 

Tutsch (SD), Emil Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson 
(C), Olle Romlin (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 
Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg 

(KD), Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Ludvig Arbin (L), 

Madeleine Andersson (M), Carolina Bringborn (M), Mattias Jansson (M), Dominicus 
Bäckström (SD), Karin Thalén Ottersgård (C), Victor Zhao Jansson (C), Christopher 

Lagerquist (M) och Anders A Aronsson (L). 
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 § 201 

Svar på motion om att inför pilot på 
medborgarberedning enligt skara-modellen 
från Ehsan Nasari (C) och  
Victor Zhao Jansson (C) 

KSN-2024-03230 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Ehsan Nasari och Victor Zhao-Jansson föreslår i en motion väckt vid 

kommunfullmäktiges sammanträde den 5 november 2024 att kommunen inför 
framtagandet av en ny fördjupad översiktsplan inrättar en medborgarberedning 
som pilotsatsning. 

Beslutsunderlag  

• Kommunstyrelsens förslag daterat 8 april 2025 § 122 

• Tjänsteskrivelse daterad 20 mars 2025 

• Bilaga 1, motion om att införa en medborgarberedning enligt 
Skaramodellen som pilotsatsning från Ehsan Nasari (C) och Victor Zhao-

Jansson (C) 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP), Ulrik Wärnsberg (S), Anders A Aronsson (L) och Therez Almerfors 

(M) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Ehsan Nasari (C) och Victor Zhao Jansson (C) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 
förslag att besvara motionen mot Ehsan Nasaris (C) yrkande att bifalla motionen. 
Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att besvara motionen med 

föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

att bifalla motionen och med följande motivering: 
Att olika metoder testas för att involvera medborgarna i Uppsalas 

stadsutvecklingsprojekt är positivt. Vi menar dock att medborgardialogerna 
skulle behöva fördjupas ytterligare så att medborgare på allvar ska få 

möjligheten att vara med i utformandet av de olika planerna för Uppsalas 
stadsbyggnad. Ett bra exempel på detta är Skara-modellen där en utvald 

grupp medborgare träffas återkommande och tillsammans med tjänstemän 

bereder en specifik fråga. 

Centerpartiet menar sammantaget att de modeller som används för 
medborgardialog idag inte är tillräckliga. Vi reserverar oss därför mot beslutet 

att besvara ärendet till förmån för bifall till motionen. 

Särskilda yttranden 

Dominicus Bäckström (SD) anmäler följande särskilda yttrande: 

Sverigedemokraterna är för införandet av medborgarförslag med syfte till att 

stärkta invånarnas delaktighet i det demokratiska systemet. Vi menar även att 

kommunen i sitt beslutsfattande behöver ta större hänsyn till underlag 

framtagna genom medborgardialoger och samråd. Stadsdels- och bygderåd 
bör även få en större roll som remissinstanser vid beslut som berör respektive 

område. Vi ser dock en risk i att förslag om medborgarberedningar leder till 

ytterligare byråkratisk överbyggnad som snarare försvårar beslutsfattande. 
Det är även oklart hur ett sådant urval av medborgare kan ske på ett tillräckligt 
representativt sätt för att spegla den breda folkviljan. 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

Arbetet med att ta fram underlag till en ny ÖP har pågått länge. 

Medborgardialoger sker kontinuerligt. Nu finns Stadsdels- och bygderåd! Båda 
får lägga KF förslag och göra remissyttranden. 

Efter införandet av möjligheten för stadsdelar och bygdedelar att starta 

Stadsdels- och bygderåd har kommunen kraftigt stärkt invånarnas möjlighet 
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att tidigt påverka kommunens planer samt att komma med egna 
områdesrelevanta förslag på förbättringar. De invånare som aktivt vill kunna 
påverka sitt närområdes utveckling har möjlighet att starta ett Stadsdels- eller 

bygderåd om det inte redan finns. Därutöver genomför kommunen massor av 
medborgardialoger och vid allmänna val har invånarna som bryr sig en god 
chans att ta del av de olika partiernas lokala partiprogram och utifrån det rösta 

på det parti varje enskild invånare anser driva bäst sakpolitik. 
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§ 202  

Svar på motion om växthus på hustak från 
Kent Kumpula (SD) 

KSN-2023-01392 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragning i ärendet. 

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i motion väckt 18 mars 2023 att så många hustak som 

möjligt i Uppsala kommun får växthus som placeras på hustaken, där så är möjligt 

och lämpligt, för tillgång till riktigt närproducerad mat i Uppsala stad. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 150 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 131 

• Tjänsteskrivelse daterad 27 mars 2025  

• Bilaga 1, Motion om växthus på tak från Kent Kumpula (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från plan- och byggnadsnämnden 20 mars 2025 

Yrkanden 

Therez Almerfors (M) och Erik Pelling (S) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag 
att besvara motionen.  

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 
förslag att besvara motionen mot Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla motionen. 

Ordföranden finner att kommunfullmäktige beslutar att besvara motionen med 

föredragningen i ärendet.  
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§ 203  

Svar på motion angående utbyggnad av 
småhus- och trädgårdsstadsbebyggelse från 
Markus Lagerquist (M) 

KSN-2024-01508 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Markus Lagerquist (M) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 29 april 2024 att i samband med arbetet med ny översiktsplan 
peka ut lämpliga områden för småhus- och trädgårdsstadsbebyggelse.  

Direktiv för revidering av översiktsplanen beslutades av kommunstyrelsen 16 juni 
2021 § 173, samt (tilläggsdirektiv) 14 juni 2023 § 139. Enligt tilläggsdirektivet för 
revidering av översiktsplanen ska en ny översiktsplan kunna antas under 2028. 

Direktiven anger att fördjupningsstudier ska ske i olika delområden, vilket 

innefattar frågor om förutsättningar för olika typer av bebyggelse. Mer låsande 
anvisningar för vilken typ av bebyggelse som ska åstadkommas i skilda områden 

hör hemma i efterföljande och mer konkret projektförberedande planering.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 151  

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 129 

• Tjänsteskrivelse daterad den 18 december 2024 

• Bilaga 1, Motion angående utbyggnad av småhus- och 

trädgårdsstadsbebyggelse från Markus Lagerquist (M) 

Yrkanden 

Erik Pelling (S), Tobias Smedberg (V), David Ling (MP) och Anders A Aronsson (L) 

yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  
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Markus Lagerquist (M), Stefan Hanna (UP), Victor Zhao Jansson (C), Jonas Segersam 
(KD), Alexander von Uckermann (SD), Robin Kronvall (M) och Therez Almerfors (M) 
yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 

förslag att besvara motionen mot Markus Lagerquist (M) med fleras yrkande att 

bifalla motionen.  

Omröstning begärs och genomförs. 

Kommunfullmäktige godkänner följande omröstningsproposition: 
Rösta Ja för att besvara motionen, rösta Nej för att bifalla motionen. 

Med 38 ja-röster mot 37 nej-röster, 5 ledamöter som avstår från att rösta och en 
ledamot som inte är närvarande under sammanträdet finner ordförande att 

kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med 
föredragningen i ärendet.  

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
att bifalla motionen. 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 

att bifalla motionen med följande motivering: 

Sverigedemokraterna ställer sig positiva till motionens intention om att främja 

ökat småhusbyggande i kommunen. Styrets byggpolitik fokuserar helt på 
förtätningen av staden, nya betonghus och hyresrätter. En betydligt större del 

av investeringarna i bostadsutveckling bör ske på landsbygden och i de 

prioriterade tätorterna istället för i staden. Bostadsutbyggnaden bör vara mer 

efterfrågestyrd och även främja ökad småhusbebyggelse. Genom att bygga det 
som efterfrågas och även främja en ökad variation av bostadsformer kommer 
vi kunna stimulera flyttkedjan och aktiviteten på bostadsmarknaden. Det 
kommer leda till att fler kan hitta sina drömboenden. 

Närvarande ledamöter (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget 

yrkande att bifalla motionen och med följande motivering: 
Kristdemokraterna har länge drivit frågan om trädgårdsstäder och småhus i 

Uppsala. Det är sådana boende som de flesta människor efterfrågar, särskilt 
om man kan hålla nere kostnaderna exempelvis genom egnahemsområden 

med små tomter (ibland med tomträtt). Vi har bland annat motionerat om 

Stabby trädgårdsstad, och Söderby trädgårdsstad. Det är väsentligt att det 
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byggs denna typ av boenden inte bara utanför staden, utan även inne i 
Uppsala. Därför yrkade vi bifall till motionen. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 

För att behålla och attrahera de experter som Uppsala universitet och Uppsalas 

högkvalificerade näringsliv behöver för sin konkurrenskraft måste Uppsala 

kunna erbjuda en bred variation av boendeformer. En stor andel av ovan 
målgrupp vill bo i ett eget hus. Det är med andra ord mycket viktigt att nya 
bostadsområden med småhus byggs ut på lämpliga platser i vår geografiskt 
stora kommun. Kommunen ska med fördel prioritera geografiska områden där 

det finns intressenter som är intresserade av att exploatera marken med 

småhus i närtid. 

Omröstningsdetaljer  

Ja-röst avger: 
Erik Pelling (S), Eva Christiernin (S), Mattias Kristenson (S), Helena Ersson (S), Pavlos 

Cavelier Bizas (S), Ulrik Wärnsberg (S), Asal Gohari (S), Patrik Hedlund (S), Kia Solid 
(S), Klas-Herman Lundgren (S), Elnaz Alizadeh (S), Carl Lindberg (S), Hilde Klasson 

(S), Rafael Waters (S), Maria Patel (S), Tobias Lundblad (S), Agneta Gille (S), Hannes 
Nelander (S), Loa Mothata (S), Peder Granath (S), Agneta Erikson (S), Staffan Yngve 

(S), Tobias Smedberg (V), Hanna Victoria Mörck (V), Karolin Lundström (V), Lalla 
Andersson (V), Ingela Ekrelius (V), Artemis Lumarker (V), Anette Fischer (V), Per-Olof 
Forsblom (V), Linda Eskilsson (MP), Erik Wahlström (MP), Helena Nordström 

Källström (MP), David Ling (MP), Klara Ellström (MP), Dima Sarsour (S), Anna 

Bergström (V) och Karin Karelius (V). 

Nej-röst avger: 
Therez Almerfors (M), Sofia Andersson (M), Marta Obminska (M), Kristian Ljungberg 
(M), Cecilia Forss (M), Christopher Lagerqvist (M), Markus Lagerquist (M), Robin 
Kronvall (M), John Manders (M), Magnus Åkerman (M), Mårten Blix (M), Mats 

Gyllander (M), Kent Kumpula (SD), Lisen Burmeister (SD), Anders Sehlin (SD), 

Alexander von Uckermann (SD), Mattias Jansson (SD), Mike Tutsch (SD), Emil 
Eneblad (SD), Ehsan Nasari (C), Nora Karlsson (C), Jonas Petersson (C), Olle Romlin 
(C), Viviane Obaid (C), Mats Åhlund (C), Jonas Segersam (KD), Leif Boström (KD), 

Evelina Solem (KD), Eva Moberg (KD), Christian Hermanson (KD), Magnus Wikberg 
(KD), Stefan Hanna (UP), Lina Hamberg (UP), Carolina Bringborn (M), Mattias 
Jansson (M), Dominicus Bäckström (SD) och Victor Zhao Jansson (C). 
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Avstår gör: 
Jennie Claesson (L), Sussie Åhlander (L), Anders Wallin (L), Anders A Aronsson (L) 
och Ludvig Arbin (L). 

Ej närvarande: 

Monica Lindgren Petersson (V) 
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§ 204  

Svar på motion om att säkra en trygg och 
långsiktig plats i centrala Uppsala för 
samhällets mest utsatta från Jennie  
Claesson (L) 

KSN-2024-01512 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Jennie Claesson (L) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 29 april 2024 att Uppsala kommun i samarbete med Region 
Uppsala aktivt arbetar för att identifiera och säkerställa en permanent och 
lättillgänglig lokal för vårdcentralen för hemlösa och sprututbytesprogrammet, 

samt 

att kommunens beroendemottagning tillsammans med Region Uppsala arbetar för 

att inrätta en mobil vårdcentral för att nå ut till personer i hemlöshet och missbruk 
till dess att en permanent lösning är på plats.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 152 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 117 

• Tjänsteskrivelse daterad 9 april 2025 

• Bilaga 1, motion om att säkra en trygg och långsiktig plats i centrala 

Uppsala för samhällets mest utsatta från Jennie Claesson (L) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från socialnämnden 26 mars 2025 

Yrkanden 

Viviane Obaid (C), Loa Mothata (S) och Leif Boström (KD) yrkar bifall till 
kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  
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Beslutsgång 

Ordförande finner att det finns ett förslag till beslut och att kommunfullmäktige 
bifaller kommunstyrelsens förslag att besvara motionen med föredragningen i 
ärendet.  

Särskilda yttranden 

Therez Almerfors (M), Ehsan Nasari (C) och Jonas Segersam (KD anmäler följande 
särskilda yttrande: 

Vi delar helt motionärens ambitioner om ett långsiktigt, stabilt och 
uppsökande stöd till Uppsalas hemlösa och mest utsatta. Att det finns 
vårdkontakter och platser dit det går att söka sig och känna sig trygg och 
utan skam är livsviktigt. Vi ser dock att kommunen inte kan genomföra det 
som står i motionen vad gäller vårdcentral eftersom det är regionens 
ansvar. Däremot hade vi gärna sett mer uppsökande arbete från Uppsala 
kommuns socialförvaltning och ett utökat samarbete med exempelvis 
psykiatrin i Region Uppsala i de här frågorna. 
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§ 205  

Svar på motion om information på offentlig 
konst från Kent Kumpula (SD) 

KSN-2024-02600 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att avslå motionen.  

Sammanfattning 

Kent Kumpula (SD) föreslår i en motion väckts vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 9 september 2024 att Uppsala kommun vid förvärv av offentlig 

konst säkerställer att det i konstverkets tillhörande skyltning framgår information 
om föremålets inköpspris.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 153 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 118 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 

• Bilaga 1, Motion om information på offentlig konst från Kent Kumpula (SD) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från kulturnämnden 20 mars 2025 

Yrkanden 

Linda Eskilsson (MP) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att avslå motionen.  

Kent Kumpula (SD) yrkar bifall till motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 
förslag att avslå motionen mot Kent Kumpulas (SD) yrkande att bifalla motionen.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
avslå motionen. 
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Reservationer 

Närvarande ledamöter (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
att bifalla motionen och med följande motivering: 

Självklart ska vi tillgängliggöra information om kommunens inköp. 

Medborgarna har rätt till information som gäller hanteringen av våra 

gemensamma skattemedel. Detta är särskilt viktigt inom kulturinköp då 

priserna till stor till är subjektiva snare än baserade på marknadspriser. Ju 

öppnare och tillgängligare information är desto bättre. Ur demokratisynpunkt 

är det bara bra om projekt väcker till samtal, debatt och kritik. Det stärker 

medborgarnas inflytande, samhällsengagemang och bidrar till en effektivare 

organisation.  
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§ 206  

Svar på motion om markeringsavgifter från 
Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-03242 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i en motion väckt vid kommunfullmäktiges 

sammanträde den 4/5 november 2024 att markeringsavgifter kopplade till 

nyttjande av kommunens fastigheter inte med automatik ska höjas med 3 procent 
per år.  

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 154 

• Arbetsutskottets förslag 22 april 2025 § 119 

• Tjänsteskrivelse daterad den 3 april 2025 

• Bilaga 1, Motion om markeringsavgifter från Stefan Hanna (UP) 

• Bilaga 2, Protokollsutdrag från idrotts- och fritidsnämnden 17 mars 2025 

Yrkanden 

Stefan Hanna (UP) och Karolin Lundström (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens 

förslag att besvara motionen.  

Eva Moberg (KD), Jennie Claesson (L), Ehsan Nasari (C) och Therez Almerfors (M) 

yrkar avslag på motionen.  

Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 

förslag att besvara motionen mot Eva Mobergs (KD) med flera yrkande att avslå 

motionen.  
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Ordförande finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 
besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Reservationer 

Närvarande ledamöter (M), (C), (KD) och (L) reserverar sig mot beslutet till förmån 

för eget yrkande att avslå motionen och med följande motivering: 

Vi delar motionärens ambition att stärka förutsättningarna för våra 

idrottsföreningar och har i våra respektive mål- och budgetförslag avsatt 
ytterligare resurser för att stödja idrotten. Vi anser dock att det svar som 
lämnats på motionen i praktiken innebär ett avslag, då föredragningen 
argumenterar för fördelarna med att behålla nuvarande modell – en årlig 

uppräkningstakt – vilket är motsatsen till motionens förslag. 

Mot denna bakgrund reserverar vi oss till förmån för ett avslag på ärendet. 
Genom att behålla den årliga uppräkningen säkerställs en förutsägbarhet för 

föreningslivet, samtidigt som det fortsatt finns möjlighet att tillföra ytterligare 
stöd vid behov. 

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
För att värna det viktiga föreningslivet är det värdefullt att ingen automatisk 

årlig höjning av markeringsavgifterna genomförs. De politiska partierna får i 

sina Mål & budget visa om de anser att höjningar ska genomföras och med 

vilken storlek. Givet att det sker en löpande kostnadsökning i vårt samhälle 
förstår jag att det gärna läggs in en automatik i denna avgiftsjustering. Det är 

dock viktigt att Uppsalaborna och föreningslivet i de olika partiernas Mål & 

budget kan spåra hur enskilda partier väljer att prioritera föreningslivets 

verksamheter. 
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§ 207  

Svar på motion om fastighetsnära insamling 
av biologiskt och brännbart avfall från 
Stefan Hanna (UP) 

KSN-2024-03650 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att besvara motionen med föredragningen i ärendet. 

Sammanfattning 

Stefan Hanna (UP) föreslår i motion väckt vid kommunfullmäktiges sammanträde 

den 9 dec 2024 att ge kommunledningskontoret i uppdrag att utreda möjligheten 
att införa fastighetsnära insamling av fallfrukt och trädgårdsavfall i enligt med ovan 

skrivelse,  
i utredningsarbetet överväga ett pilotprojekt i ett lämpligt geografiskt område, och 

att återrapportera utredningen till kommunstyrelsen. 

Beslutsunderlag 

• Kommunstyrelsens förslag 7 maj 2025 § 155 

• Arbetsutskottets förslag 29 april 2025 § 130 

• Tjänsteskrivelse daterad 15 april 2025 

• Bilaga 1, på motion om fastighetsnära insamling av biologiskt och 
brännbart avfall från Stefan Hanna (UP) 

Yrkanden 

Anette Fischer (V) yrkar bifall till kommunstyrelsens förslag att besvara motionen.  

Stefan Hanna (UP) yrkar bifall till motionen.  
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Beslutsgång 

Ordföranden finner att det finns två förslag till beslut och ställer kommunstyrelsens 
förslag att besvara motionen mot Stefan Hannas (UP) yrkande att bifalla motionen.  

Ordföranden finner att kommunfullmäktige bifaller kommunstyrelsens förslag att 

besvara motionen med föredragningen i ärendet.  

Särskilda yttranden 

Stefan Hanna (UP) anmäler följande särskilda yttrande: 
Utvecklingspartiet demokraterna, UP, anser att kommunen mycket bättre 

måste ta till vara fastighetsnära biologiskt och brännbart avfall. Uppsala 
producerar cirka 17 326 ton fallfrukt, 90 procent av all frukt. En resurs som idag 
till 96 procent går till spillo. Hushållen tvingas i och med förbudet till extra resor 

till ÅVC på 5 134 000 kilometer; motsvarande 436 390 liter bensin; eller 4 
Gigawatt timmar. Detta är en ekonomisk börda för hushållen och en betydande 

miljöpåverkan. Fallfrukten kan producera 1 732 600 kubikmeter biogas årligen; 
motsvarande 10 Gigawatt timmar. Vilket skulle kunna försörja 520 normalvillor, 

driva en biogasbuss 75 varv runt jorden, motsvarande ungefär halva sträckan 
som Uppsalabuss kör per år, eller vad Kungsängsverket gör av med på ett år. I 

stället för att ruttna i komposten och spy ut växthusgaserna, metan och 
koldioxid, direkt i atmosfären, kan fallfrukten alltså bli till nytta i stället för 

olägenhet genom att minska beroendet av fossila bränslen och bidra till en mer 
hållbar energiproduktion. 

Genom att använda fallfrukten för biogasproduktion kan UVAB, inte bara bidra 

till en mer hållbar miljö, utan också stärka sin ekonomiska ställning avsevärt. 

Totala potentiella ekonomiska besparingar och intäkter uppgår till 62 Mkr per 

år.  

Eftersom förbudet att slänga detta avfall idag är kopplat till att kärlen blir för 

tunga, föreslår jag att som alternativ införa en viktbegränsning och ökad 
hämtfrekvens under fruktsäsong. Det eliminerar arbetsmiljöproblemet utan att 
förbjuda fallfrukt i matavfallet. En sådan lösning skulle vara mer flexibel och 

anpassningsbar till olika hushålls behov. Containrar för fallfrukt i villaområden 
kan också minimera transporter till ÅVC. Detta skulle spara tid och pengar för 

hushållen, minska bränsleåtgången och därmed miljöpåverkan. Genom att 
införa detta kan vi även avsevärt öka insamlingsgraden av fallfrukt, som idag 
enbart är 4 procent. 
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§ 208  

Interpellation om klimatutsläpp för 
spårvägen från Therez Almerfors (M) 

KSN-2025-01429 

 

Therez Almerfors (M) har ställt en interpellation till kommunstyrelsens ordförande 
Erik Pelling (S) som besvaras av densamma.  

Anföranden hålls av Therez Almerfors (M), Erik Pelling (S), Linda Eskilsson (MP), 

Ehsan Nasari (C), Stefan Hanna (UP), Victor Zhao Jansson (C), Tobias Smedberg (V), 
Markus Lagerquist (M), Christopher Lagerqvist (M), Hanna Victoria Mörck (V) och 
Kristian Ljungberg (M).  
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§ 209  

Interpellation om matsvinn i skolan från 
Kent Kumpula (SD) 

KSN-2025-01430 

 

Kent Kumpula (SD) har ställt en interpellation till utbildningsnämndens ordförande 

Eva Christiernin (S) som besvaras av ordförande för utskottet för 

kommungemensam service Hanna Victoria Mörck (V).  

Anföranden hålls av Kent Kumpula (SD), Hanna Victoria Mörck (V), Therez Almerfors 

(M), Jonas Peterson (C) och Erik Wahlström (MP).  
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§ 210  

Interpellation om Islamska centret i 
Stenhagen från David Perez (SD) 

KSN-2025-01428 

Beslut 

Kommunfullmäktige beslutar 

1. att bordlägga ärendet.  

 

 

 


